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Inleiding  

Hartelijk welkom, broeders en zusters, bij de 

Eucharistieviering op het feest van de Heilige Familie: Jezus, 

Maria en Jozef. De dagen van Kerstmis en Nieuwjaar zijn 

dagen van gastvrijheid. Wij ontmoeten graag onze 

familieleden en vrienden en nodigen wij hen uit aan onze tafel. 

Vandaag worden wij ook gastvrij ontvangen door de heilige 

Familie. De deur van de kerststal staat als het ware gastvrij 

open voor herders en ook voor ons. De Eucharistie die wij 

gaan vieren is een teken van Gods gastvrijheid voor ons. Aan 

de tafel van Gods Woord en van Zijn Gastmaal worden wij 

gevoed en mogen wij thuis zijn bij de Heer.  

 

Preek 

De Kersttijd is een tijd voor het gezin en de familie. Ouders en 

kinderen, grootouders en kleinkinderen, broers en zussen, 

ooms en tantes, zij ontmoeten elkaar in deze dagen. Het is 

belangrijk voor elke mens om een ‘thuis’ te hebben, waar hij 

of zij kan samenzijn met anderen. Daarom hebben wij 

medelijden met mensen die geen ‘thuis’ meer hebben. Wij 

zagen in het voorbije jaar vaak de schrijnende beelden van 

gezinnen, die door oorlogsgeweld hun huis verloren hadden en 

die op de vlucht waren met auto’s en karren, volgepakt met 

kleren en huisraad.  

 

Aan het begin van onze christelijke geloof staat een 

familiegebeuren. Met Kerstmis hebben wij gevierd hoe Maria 

haar kind ter wereld bracht in de stal van Bethlehem. Daar ligt 

het begin van de grote familie van God. De kerststal in onze 

kerken en huizen herinnert ons aan de familie-oorsprong van 

de Kerk.  

 

Sint Lucas vertelde ons vandaag een verhaal uit de begintijd 

van de heilige Familie. Maria en Jozef raakten hun kind Jezus 

kwijt toen zij in een grote karavaan terugkeerden naar hun 

thuis. Toen zij Jezus terugvonden te midden van de leraren in 

de tempel, maakte Zijn moeder Maria Hem een verwijt: “Kind, 

waarom hebt Ge ons dit aangedaan?” Jezus antwoordde toen: 

“Wat hebt gij toch naar Mij gezocht? Wist ge dan niet dat Ik in 

het huis van mijn Vader moest zijn?” Dit antwoord is het 



eerste woord van Jezus zelf, dat wij uit het evangelie kennen. 

Het is een woord vol betekenis.  

 

Jezus was nog een kind, toen Hij dit zei, maar Hij besefte al 

waar zijn eigenlijke thuis was: in het huis van Zijn hemelse 

Vader. Jezus was op dat moment een leraar voor Zijn ouders. 

Maria en Jozef leerden, dat Jezus zich helemaal wilde 

toewijden aan God en aan de zending die Zijn hemelse Vader 

Hem ging geven. Zoals de kleine Samuël, in de eerste lezing, 

zich helemaal aan God toewijdde en vooral altijd in de 

tempeldienst bleef, zo ook wilde de jonge Jezus zich aan de 

dienst van Zijn hemelse Vader wijden en voor altijd in Zijn 

huis blijven.   

 

Met de geboorte van Jezus op aarde is de deur open gegaan 

naar een nieuwe familie en een nieuw thuis, het hemelse thuis 

van God. De jonge Jezus maakte daar Maria en Jozef en ook 

ons op attent. “Wist ge dan niet dat Ik in het huis van mijn 

Vader moest zijn?” Die woorden spraken al over zijn latere 

missie, toen Hij volwassen was. Jezus kwam om ons thuis te 

brengen bij God. Hij vormde hier een nieuwe familie, de 

familie van God, de gemeenschap van de ‘kinderen van God’. 

“Wij worden kinderen van God genoemd en wij zijn het ook”, 

zei de apostel in de lezing. De heilige Familie Jezus, Maria en 

Jozef was het begin van die gemeenschap.  

 

Ook elk christelijk gezin is een afbeelding van de grote familie 

van God. Het christelijke huwelijk en gezin hebben de roeping 

om mensen bijeen te brengen in de grote Familie van God. Dat 

gebeurt door het doopsel van de kinderen, het gebed, de 

overdracht van het geloof aan de kinderen en de liefde voor 

elkaar en anderen.  Het is belangrijk dat jonge mannen en 

vrouwen die roeping van God horen en zich daaraan 

toewijden.      


